



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ ວັນອາທິດທີ 13 ສິງຫາ 2017 (8-13-2017)

## ຊ່ອງທາງແຫ່ງຄວາມເລົ່າໂລມໃຈ

### ແມ່ນຫຍັງຄືອາຫານ ໄຜດ ທີ່ເລົ່າໂລມທ່ານ?

**ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ:** ຂ້ອຍສາມາດເປັນຊ່ອງທາງແຫ່ງການເລົ່າໂລມໃຈຂອງພຣະເຈົ້າໄປສູ່ຄົນອື່ນໆ.

#### ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ຫຼັງຈາກການໜັກໃນມື້ທີ່ຜ່ານມານັ້ນ, ພວກເຮົາຮູ້ຈັກບາງຢ່າງທີ່ຈະຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ໄດ້ຮັບການຜ່ອນຄາຍ ແຊ່ໃນອ່າງນ້ຳຮ້ອນ, ຟັງເພງເບົາໆ, ກິນກະແລັມເຢັນໆ ຫລືບາງຢ່າງທີ່ນຳຄວາມເລົ່າໂລມໃຈມາສູ່ພວກເຮົາ.

ຂ້າພະເຈົ້າເຄີຍເປັນແຫຼ່ງທີ່ບໍ່ນຳການເລົ່າໂລມໃຈ. ເມື່ອບາງຄົນປະເຊີນກັບຄວາມເຈັບປ່ວຍຫຼືຄວາມຕາຍ, ຂ້າພະເຈົ້າກໍສະແດງຄວາມເລົ່າສລົດໃຈດັ່ງທີ່ພວກເຮົາສົມຄວນຈະເຮັດ. ຂ້າພະເຈົ້າອາດຈະບອກວ່າຈະອະທິຖານເພື່ອ, ແຕ່ວ່າສ່ວນໜ້ອຍທີ່ສຸດທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຈະໄປຍັງມຄົນນັ້ນຫຼືໄປຮ່ວມງານສົ່ງສະການ. "ມີຫຍັງດີສຳລັບຂ້ອຍເມື່ອໄປຮ່ວມທີ່ນັ້ນ?" ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ມີຫຍັງທີ່ຈະຊ່ວຍ ຂ້າພະເຈົ້າຈະກາຍເປັນຜູ້ສ້າງຄວາມລຳຄານແທນທີ່ຈະເປັນຜູ້ຊ່ວຍ.

ຕໍ່ມາຫຼາຍສາວຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເສັງຊີວິດ. ມັນເກີດຂຶ້ນຢ່າງກະທັນຫັນແລະບໍ່ມີຄຳເຕືອນ, ແລະມີບາງຢ່າງປ່ຽນແປງໃນຕົວຂ້າພະເຈົ້າ. ດຽວນີ້, ເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຍິນວ່າມີບາງຄົນປ່ວຍ, ຂ້າພະເຈົ້າອະທິຖານກັບເຂົາເຈົ້າແທນທີ່ຈະອະທິຖານເພື່ອເຂົາເຈົ້າ. ຂ້າພະເຈົ້າພະຍາຍາມຈະຊ່ວຍໃນທາງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າສາມາດ, ແມ້ກະທັ້ງຕ້ອງໄດ້ນັ່ງຮ່ວມກັບເຂົາເຈົ້າໃນໂຮງໝໍຫຼືໃນບ່ອນເກັບສົບ. ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຮຽນຮູ້ວ່າການປາກົດຕົວຂອງຂ້າພະເຈົ້າຢູ່ທີ່ນັ້ນເປັນການໃຫ້ຄວາມອົບອຸ່ນເລົ່າໂລມໃຈຕໍ່ຄົນອື່ນ.

ທ່ານອັດສາວິກໄປໂລຍັງໄດ້ຊີ້ບອກເຖິງການເລົ່າໂລມໃຈທີ່ພວກເຮົາສາມາດໃຫ້ແກ່ຊີວິດຂອງຄົນອື່ນ. ພວກເຮົາສາມາດເຮັດໃຫ້ມີຄວາມແຕກຕ່າງທີ່ມັນດີກວ່າອາຫານທີ່ໃຫ້ການເລົ່າໂລມໃຈ.

#### ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? ( ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3)

### ສຶກສາພຣະຄຳພີ

#### 1. 2. ໂກຣິນໂທ 1:2-3

<sup>2</sup>ຂໍຂອບພຣະຄຸນແລະສັນຕິສຸກທີ່ມາຈາກພຣະບິດາເຈົ້າຂອງເຮົາທັງຫຼາຍ ແລະຈາກພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າຈິ່ງມີແກ່ເຈົ້າທັງຫຼາຍເຖິນ. <sup>3</sup>ຈິ່ງສັນລະເສີນພຣະເຈົ້າຄືພຣະບິດາຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າຂອງເຮົາທັງຫຼາຍ ຄືພຣະບິດາຜູ້ຊົງຄວາມເມດຕາ ແລະພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງເລົ່າໂລມໃຈທຸກຢ່າງ.

ທ່ານໄປໂລໄດ້ຮຽນແບບການປະຕິບັດຂອງ ກເຣັກໂກ-ໂຣມັນໃນການຂຽນຈິດໝາຍ ຕອນເລີ້ມຕົ້ນຕ້ອງແມ່ນການທັກທາຍຂຶ້ນກ່ອນ, ແຕ່ວ່າເພິ່ນໄດ້ໃຊ້ສອງຖ້ອຍຄຳໃນການທັກທາຍທີ່ພິເສດຄື: “ພຣະຄຸນ” ແລະ “ສັນຕິສຸກ.” ເພິ່ນມັກສຳນວນຂອງຄຳເວົ້າເຫຼົ່ານັ້ນບໍ່?

ພວກເຮົາທັງໝົດຕ້ອງການພຣະຄຸນທີ່ມາທາງການໄຖ່ໃຫ້ພື້ນໂດຍການຕາຍແລະການຄືນພຣະຊົນຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງພວກເຮົາ. ຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າຊົງປ່ຽນແປງພວກເຮົາແລະເປີດຕາຂອງພວກເຮົາເພື່ອພວກເຮົາ

ຈະສາມາດເຫັນພຣະຄຸນເໜືອຊີວິດຂອງພວກເຮົາ ຂໍໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ຮັບປະສົບການກັບພຣະຄຸນຂອງພຣະອົງທີ່ໄດ້ປົກຄຸມຄວາມບາບທັງໝົດຂອງພວກເຮົາ, ຄວາມເຈັບປວດທັງປວງ, ແລະບາດແຜທັງໝົດຂອງພວກເຮົາ. ຕໍ່ຈາກນັ້ນ, ຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າເພີ່ມເຕີມໃຫ້ພວກເຮົາເຕັມໄປດ້ວຍສັນຕິສຸກຂອງພຣະອົງ. ແລະຂໍໃຫ້ພວກເຮົາຮັບປະສົບການທີ່ສັນຕິສຸກໃນຄວາມບໍ່ຮູ້ບຸນໃນຄຳເວົ້າ ສັນຕິສຸກໃນຈິດໃຈຂອງພວກເຮົາ, ທິວໃຈ, ແລະສາຍສຳພັນຕ່າງໆ; ສັນຕິສຸກໃນບ່ອນເຮັດວຽກງານແລະທີ່ບ້ານ; ແລະສັນຕິສຸກໃນອະດີດ, ປັດຈຸບັນ, ແລະອະນາຄົດ.

ພຣະຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າແມ່ນຂອງຂວັນທີ່ພິເສດສຸດ ພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນທີ່ຈະໄດ້ຮັບທັງບໍ່ເຂົ້າໃຈຄົບບໍ່ຮູ້ບຸນ. ເມື່ອພວກເຮົາປະສົບກັບຄວາມເຈັບປວດ, ການສູນເສັງ, ພຣະເຈົ້າຖອກເທພຣະຄຸນແລະຄວາມເມດຕາກະຣຸນາຂອງພຣະອົງແກ່ພວກເຮົາ. ພຣະອົງໄດ້ໂຖ່ພວກເຮົາແລະໄດ້ສ້າງພວກເຮົາໃນເວລາຂອງພຣະອົງແລະໂດຍຜ່ານພຣະຄຸນຂອງພຣະອົງ. ສິ່ງທີ່ໜ້າອັສຈັ່ນກໍຄືວ່າພຣະຄຸນຂອງພຣະອົງປາກົດຫຼາຍໆດ້ານ. ພຣະຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່ພຽງແຕ່ປົວແປງຄວາມເຈັບປວດຂອງພວກເຮົາເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງນຳເອົາຄວາມບັນເທົາທຸກມາສູ່ພວກເຮົາອີກດ້ວຍ. ດັ່ງທີ່ທ່ານໄປໂລໄດ້ຂຽນໄວ້ວ່າ, ພຣະເຈົ້າຄື “ພຣະບິດາແຫ່ງຄວາມເມດຕາແລະເປັນພຣະເຈົ້າແຫ່ງການເລົ່າໂລມທັງປວງ.” ພຣະອົງເປັນແຫຼ່ງແຫ່ງຄວາມເລົ່າໂລມຂອງພວກເຮົາ.

ພຣະເຈົ້ານຳຄວາມເລົ່າໂລມຂອງພຣະອົງມາສູ່ພວກເຮົາຢ່າງໃດ? ທາງນຶ່ງນັ້ນກໍຄືໂດຍທາງພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ: “ຂໍຊົງລະນຶກເຖິງພຣະຄຳຂອງພຣະອົງທີ່ມີຕໍ່ຜູ້ຮັບໃຊ້ຂອງພຣະອົງ; ຊົງພຣະອົງຊົງກະທຳໃຫ້ຂ້າພຣະອົງທັງຢູ່ນັ້ນ. ນີ້ຄືການເລົ່າໂລມໃນຄວາມທຸກຍາກຂອງຂ້າພຣະອົງ; ຄືພຣະສັນຍາຂອງພຣະອົງໃຫ້ຊີວິດແກ່ຂ້າພຣະອົງ” (ພສສ.119: 49-50).

ດັ່ງທີ່ພວກເຮົາຈະໄດ້ເຫັນໃນວັກຕໍ່ໄປຂອງພຣະທັມ 2 ໂກຣິນໂທ 1, ແຕ່ວ່າ, ພຣະເຈົ້າມີທາງອື່ນອີກທີ່ພຣະອົງນຳຄວາມເລົ່າໂລມຂອງພຣະອົງມາສູ່ຄົນອື່ນ ແຕ່ເຂົາອາດຈະບໍ່ເຫັນການເລົ່າໂລມໃນຕອນທຳອິດ.

ໃນບັນຫາຂອງພວກເຮົາ ພຣະເຈົ້າໄດ້ເລົ່າໂລມພວກເຮົາຢ່າງໃດ?

## 2 ໂກຣິນໂທ 1:4-5

<sup>3</sup> ພຣະອົງຊົງເລົ່າໂລມໃຈເຮົາໃນການທຸກລຳບາກທຸກຢ່າງຂອງເຮົາ ເພື່ອເຮົາຈະສາມາດໄດ້ເລົ່າໂລມໃຈຄົນເຫຼົ່ານັ້ນທີ່ມີຄວາມທຸກລຳບາກຢ່າງໃດຢ່າງນຶ່ງ ດ້ວຍຄວາມເລົ່າໂລມໃຈທີ່ເຮົາເອງໄດ້ຮັບມາຈາກພຣະເຈົ້າ. <sup>4</sup> ເພາະວ່າເຮົາມີສ່ວນທົນທຸກກັບພຣະຄຣິດຫຼາຍເຫຼືອລົ້ນສັນໃດ ຄວາມເລົ່າໂລມໃຈຂອງເຮົາເນື່ອງຈາກພຣະຄຣິດກໍຫຼາຍເຫຼືອລົ້ນສັນນັ້ນ.

ພຣະເຢຊູບໍ່ເຄີຍໃຫ້ສັນຍາກັບໄພ່ພົນຂອງພຣະອົງວ່າຈະບໍ່ມີບັນຫາ. ຄວາມຈິງແລ້ວ, ພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ສັນຍາທີ່ກົງກັນຂ້າມ; “ໃນໂລກນີ້ພວກເຈົ້າຈະມີຄວາມທຸກລຳບາກ” (ໂຍຮັນ 16:33). ຂອບພຣະຄຸນຢ່າງໃຫຍ່ຫຼວງ, ພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ກ່າວແຕ່ພຽງເທົ່ານີ້.

- “ບັນດາຜູ້ທີ່ເຮັດການໜັກໜ່ວງແລະແບກພາຣະໜັກ, ຈົ່ງມາຫາເຮົາ, ແລະເຮົາຈະໃຫ້ພວກທ່ານໄດ້ຮັບຄວາມເຊົາເມື່ອຍ” (ມັດທາຍ 11:28).
- “ເຮົາມອບຄວາມສົງບຸນສຸກໄວ້ກັບທ່ານທັງຫຼາຍ. ຝ່າຍເຮົາໃຫ້ແກ່ພວກທ່ານບໍ່ເໝືອນໂລກໃຫ້ນັ້ນ. ຢ່າໃຫ້ໃຈຂອງພວກທ່ານວຸ້ນວາຍໄປແລະຢ່າຮູ້ຢ້ານ” (ໂຍຮັນ 14:27).

ການທົນທຸກທໍຣະມານແລະຄວາມທຸກຍາກລຳບາກອາດຈະເປັນຈິງສຳລັບພວກເຮົາໃນຂະນະນີ້, ແຕ່ວ່າການຊົງສະຖິດຢູ່ດ້ວຍຂອງພຣະເຈົ້າກໍມີເຊັ່ນດຽວກັນ. ໃນສິ່ງໃດກໍຕາມທີ່ພວກເຮົາກຳລັງປະເຊີນຢູ່ພຣະອົງຈະຢູ່ກັບພວກເຮົາ. ເມື່ອພວກເຮົາຜ່ານຜ່າຄວາມເຈັບປວດແລະຄວາມຍາກລຳບາກ ບໍ່ແມ່ນ “ຖ້າວ່າ”, ແຕ່ແມ່ນ “ເມື່ອໃດ” ພຣະເຈົ້າໄດ້ສັນຍາໄວ້ຫຼາຍຢ່າງທີ່ພຣະອົງຈະເລົ່າໂລມພວກເຮົາ. “ພຣະອົງຊົງເລົ່າໂລມໃຈເຮົາໃນການທຸກລຳບາກທຸກຢ່າງຂອງເຮົາ.”

ເປັນໄປບໍ່ໄດ້ທີ່ຈະແຍກຄວາມຮູ້ສຶກ ແລະປະສົບການກັບຄວາມເລົ່າໂລມອັນແທ້ຈິງຈາກພຣະເຈົ້າ ແລະພຣະຄຸນຂອງພຣະອົງ. ແມ່ນແລ້ວ, ໂລກນີ້ຢາກໃຫ້ທ່ານຮູ້ສຶກຕໍ່ການ “ເລົ່າໂລມ” ທີ່ມາຈາກການວາງໃຈໃນຕົວທ່ານເອງ, ເຊັ່ນຄວາມຮັ່ງມີ, ຕຳແໜ່ງ, ແລະວັດຖຸສິ່ງຂອງທີ່ທ່ານມີຢູ່. ບັນຫາຂອງການ “ເລົ່າໂລມ” ແບບນີ້ເຫັນວ່າທ່ານຈະບໍ່ມີຄວາມ

ອິມເອີບຈັກເທື່ອ ເພາະວ່າທ່ານບໍ່ສາມາດມີພຽງພໍຈັກເທື່ອ. ແລະຖ້າວ່າສິ່ງຂອງທີ່ທ່ານມີຢູ່ຖືກສູນຫາຍໄປ, ຄວາມ “ເລົ່າໂລມ” ຂອງທ່ານທັງໝົດກໍຫາຍໄປດ້ວຍເຊັ່ນກັນ.

ພຣະເຈົ້າເລົ່າໂລມພວກເຮົາເພາະວ່າພຣະອົງຊົງຮັກແລະທ່ວງໃຍພວກເຮົາຢ່າງແທ້ຈິງ, ແຕ່ວ່າຍັງບໍ່ຢຸດຢູ່ທີ່ນັ້ນ. ພຣະເຈົ້າເລົ່າໂລມພວກເຮົາ “ເພື່ອວ່າພວກເຮົາຈະສາມາດເລົ່າໂລມຜູ້ທີ່ມີຄວາມເຈັບປວດຢ່າງໃດຢ່າງໜຶ່ງ, ໂດຍຜ່ານການເລົ່າໂລມທີ່ຕົວພວກເຮົາເອງໄດ້ຮັບຈາກພຣະເຈົ້າ.” ເວົ້າອີກຢ່າງໜຶ່ງ, ພຣະເຈົ້າເລົ່າໂລມພວກເຮົາເພື່ອວ່າພວກເຮົາຈະສາມາດເລົ່າໂລມຄົນອື່ນໆ! ຂະນະທີ່ພຣະເຈົ້າປະທານໃຫ້ຢ່າງແນ່ນອນເຖິງຄວາມຮູ້ສຶກຕໍ່ຄວາມເລົ່າໂລມພາຍໃນແລະສັນຕິສຸກໂດຍຜ່ານພຣະວິນຍານບໍລິສຸດຂອງພຣະອົງ, ພຣະເຈົ້າກໍຊອບທີ່ຈະເລົ່າໂລມພວກລູກໆຂອງພຣະອົງເຊັ່ນກັນໂດຍຜ່ານຄຣິສຕະຈັກຂອງພຣະອົງ, ຄືພຣະກາຍຂອງພຣະຄຣິດ. ຄຳເລົ່າໂລມທີ່ວ່ານີ້ສາມາດມາທາງການໝູນນໍ້າໃຈຂອງສິດຍາພິບານຂະນະທີ່ເພິ່ນແບ່ງປັນຈາກພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ ຫຼືຄຳອ້ອນວອນອະທິຖານແລະການສັນບສູນຂອງເພື່ອນໆໃນກຸ່ມສຶກສາພຣະຄຳພິ. ມັນເປັນການໝູນໃຈແທ້ທີ່ຮູ້ວ່າຄົນອື່ນຊູທ່ານຂຶ້ນໃນຄຳອະທິຖານຢ່າງປະທັບໃຈໄປກວ່ານັ້ນຄືເມື່ອທ່ານໄດ້ຍິນພວກເຂົາຮ້ອງໄຫ້ຕໍ່ພຣະເຈົ້າຕາງໜ້າທ່ານ. ມັນເປັນຂອງຂວັນອັນລຳຄ່າທີ່ຮູ້ຈັກດີ, ໃນໂລກນີ້ທີ່ເຕັມດ້ວຍຄວາມສັບສົນວຸ້ນວາຍແລະບັນຫາ, ພວກເຮົາເດີນໄປດ້ວຍກັນກັບໄພພິນຂອງພຣະເຈົ້າ.

ເໝືອນດັ່ງພາຊະນະທີ່ແຕກແລະເປັນຜູ້ທີ່ຕິດຕາມພຣະຄຣິດ, ພວກເຮົາໄດ້ຕິດສນິດກັບພຣະອົງ, ຜູ້ທີ່ຖືກທໍຣະມານແລະໄດ້ຕາຍແທນພວກເຮົາ. ຮ່າງກາຍຂອງພຣະອົງຖືກແຕກຫັກສຳລັບພວກເຮົາ ພວກເຮົາຍັງຕິດສນິດກັບພຣະຄຣິດດັ່ງຜູ້ໜຶ່ງທີ່ໄດ້ພົ້ນຄົນຊີວິດ, ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງນຳຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີແລະຄວາມເລົ່າໂລມມາສູ່ພວກເຮົາ. ທ່ານໂປໂລໄດ້ເຮັດການຕິດສນິດນີ້ໃນຂໍ້ 5: “ເພາະວ່າເຮົາມີສ່ວນທຶນທຸກກັບພຣະຄຣິດຫຼາຍເຫຼືອລົ້ນສັນໃດ, ຄວາມເລົ່າໂລມໃຈຂອງເຮົາເນື່ອງຈາກພຣະຄຣິດກໍຫຼາຍເຫຼືອລົ້ນສັນນັ້ນ.”

ຂະນະທີ່ທ່ານໄດ້ຮັບຄວາມເລົ່າໂລມໃນພຣະຄຣິດ, ທ່ານສາມາດແລະຄວນຈະເປັນຜູ້ເລົ່າໂລມຄົນອື່ນໆ ພາຊະນະທີ່ແຕກເລົ່າໂລມພາຊະນະທີ່ແຕກ.

ມີທາງໃດທີ່ທ່ານຫວັງຢາກໃຫ້ຄົນອື່ນເລົ່າໂລມທ່ານ?

**3. 2 ໂກຣິນໂທ 1:6-7**

*“ທີ່ເຮົາທຶນຄວາມທຸກລຳບາກນັ້ນ ກໍເພື່ອໃຫ້ເຈົ້າທັງຫຼາຍໄດ້ຮັບຄວາມເລົ່າໂລມໃຈແລະຄວາມພົ້ນ ແລະທີ່ເຮົາໄດ້ຮັບຄວາມເລົ່າໂລມໃຈທີ່ຈະໃຫ້ເຈົ້າທັງຫຼາຍພຽນສູ້ທຶນເອົາຄວາມທຸກ ເໝືອນຢ່າງເຮົາສູ້ທຶນຢູ່ນັ້ນ.”* <sup>7</sup>ເຮົາຈຶ່ງມີຄວາມຫວັງແນ່ນອນໃຈໃນເຈົ້າທັງຫຼາຍ ເພາະເຮົາຮູ້ວ່າພວກເຈົ້າໄດ້ມີສ່ວນໃນຄວາມທຸກສັນໃດ ເຈົ້າທັງຫຼາຍຈະໄດ້ມີສ່ວນໃນຄວາມເລົ່າໂລມໃຈຂອງເຮົາສັນນັ້ນ.

“ຄວາມເຫັນອີກເຫັນໃຈຂອງມະນຸດພວກເຮົາເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຕິດພັນຊຶ່ງກັນແລະກັນ ບໍ່ແມ່ນໃນຄວາມສົງສານຫຼືອ້າງຕົວວ່າເປັນຜູ້ມີບຸນຄຸນ ແຕ່ໃນຖານະທີ່ເປັນມະນຸດຜູ້ທີ່ຮູ້ຈັກວິທີຫັນປ່ຽນຄວາມທຸກທໍຣະມານໃຫ້ເປັນຄວາມຫວັງໃນອະນາຄົດ.” ແນວເຊັ່ນ ແມນເດລາ, ຜູ້ທີ່ຮູ້ຈັກການທຶນທຸກທໍຣະມານດີ, ໄດ້ກ່າວຄຳເວົ້າທີ່ມີອິດທິພົນເຫຼົ່ານີ້. ທ່ານໄດ້ຖືກທໍຣະມານແລະອິດທິນດິນນານຍ້ອນການຈຳແນກຜິວພັນ ແລະການກົດຂີ່ຂອງນະໂຍບາຍແບ່ງແຍກຜິວພັນໃນອັຟຣິກາໃຕ້. ທ່ານແມນເດລາໄດ້ເປັນກຸນແຈຜູ້ນຳໃນເວລາ 50 ປີແຫ່ງການຕໍ່ສູ້ຢ່າງລົ້ມລຸກຄຸກຄານເພື່ອສິດເສລີພາບເທົ່າທຽມກັນຂອງມະນຸດ. ທ່ານແມນເດລາໄດ້ໃຊ້ເວລາໃນຄຸກ 27 ປີ ສຳລັບການຕໍ່ສູ້ຂອງທ່ານກັບນະໂຍບາຍແບ່ງແຍກຜິວພັນ, ແຕ່ທ່ານຮູ້ຈັກຄວາມສຳຄັນຂອງການຍົກໂທດ: “ຂະນະທີ່ຂ້າພະເຈົ້າອອກຈາກປະຕູ ມຸ້ງໜ້າສູ່ປະຕູໂຂງທີ່ຈະນຳຂ້າພະເຈົ້າສູ່ເສລີພາບຂອງຂ້າພະເຈົ້າ, ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຮູ້ດີວ່າຖ້າຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ປະຄວາມຂົມຂຶ້ນແລະຄວາມຄຽດຂັງຂອງຂ້າພະເຈົ້າໄວ້ເບື້ອງຫຼັງ, ຂ້າພະເຈົ້າກໍຈະຍັງຖືກຄຸມຂັງຢູ່.” ທ່ານໄດ້ຮູ້ຈັກສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ດີ, ການທໍຣະມານທີ່ທ່ານໄດ້ອິດທິນດິນນານກໍສາມາດໃຊ້ໃນການຊ່ອຍຄົນອື່ນໆໃຫ້ຫັນປ່ຽນແລະປະສົບກັບຄວາມຫວັງສຳລັບອະນາຄົດ.

ພຣະເຈົ້າກໍປະສົງກະທຳທີ່ທ່ານເຊັ່ນດຽວກັນ. ພຣະອົງຢາກໃຊ້ການທ້າທາຍຕ່າງໆທີ່ທ່ານປະເຊີນແລະຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຕ່າງໆທີ່ທ່ານໄດ້ອິດທິນໃນອະດີດຂອງທ່ານເພື່ອເລົ່າໂລມຄົນອື່ນໆ. ແມ່ນບັນຫາຫຍັງທີ່ທ່ານໄດ້ປະເຊີນໃນຊີວິດຂອງທ່ານ? ໂດຍຜ່ານຄວາມລຳບາກອັນໃດທີ່ທ່ານໄດ້ຕໍ່ສູ້ຜ່ານຜ່າ? ແມ່ນຫຍັງທີ່ເຮັດໃຫ້ທ່ານແຕກຫັກ? ພຣະເຈົ້າສາມາດໃຊ້ປະສົບການເຫຼົ່ານັ້ນເພື່ອນດັ່ງພາຊະນະຂອງການເລົ່າໂລມ ແລະຊ່ວຍຄົນອື່ນໆ ຜູ້ທີ່ກຳລັງປະເຊີນກັບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຕ່າງໆທີ່ຄ້າຍຄືກັນນັ້ນ.

ທັງການທຸກທໍຣະມານແລະການເລົ່າໂລມເປັນປະສົບການຂອງຜູ້ທີ່ເຊື່ອໃນພຣະຄຣິດທັງໝົດ. ດັ່ງທີ່ທ່ານໂປໂລໄດ້ຂຽນໄວ້ໃນຂໍ້ 7: “ເຮົາຈຶ່ງມີຄວາມຫວັງແນ່ນອນໃຈໃນເຈົ້າທັງຫຼາຍ ເພາະເຮົາຮູ້ວ່າພວກເຈົ້າໄດ້ມີສ່ວນໃນຄວາມທຸກສັນໃດ ເຈົ້າທັງຫຼາຍຈະໄດ້ມີສ່ວນໃນຄວາມເລົ່າໂລມໃຈຂອງເຮົາສັນນັ້ນ.” ຖ້າວ່າມີຜູ້ໃດຜູ້ນຶ່ງໃນຄອບຄົວຂອງຄຣິສຕະຈັກທີ່ທິນທຸກທໍຣະມານເຈັບປວດກັບໂຣກມະເຮັງ, ມັນກະທົບທັງທີ່ວ່າຮ່າງກາຍ. ໃນທຳນອງດຽວກັນ ຖ້າຜູ້ນຶ່ງໄດ້ຮັບການເລົ່າໂລມເມື່ອໂຣກມະເຮັງໄດ້ບັນເທົາລົງ, ໝົດທຸກຄົນໃນຄຣິສຕະຈັກກໍໄດ້ຮັບຄວາມເລົ່າໂລມເຊັ່ນກັນ ແລະພວກເຂົາກໍຊົມຊື່ນຍິນດີດ້ວຍກັນ. ເມື່ອພວກເຮົາຮຽນຮູ້ໃນການແບ່ງປັນການທໍຣະມານຂອງຊຶ່ງກັນແລະກັນເທົ່ານັ້ນ ພວກເຮົາຈຶ່ງຈະສາມາດຄວ້າເອົາຄວາມໝາຍທີ່ຖືກຕ້ອງຂອງການແບ່ງປັນຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີຊຶ່ງກັນແລະກັນ.

ໃນຖານະເປັນຄຣິສຕະຈັກ, ພວກເຮົາບໍ່ຈຳເປັນທີ່ຈະຕ້ອງເຊື່ອຄວາມເຈັບປວດຂອງພວກເຮົາ; ພວກເຮົາບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງທຳທ່າຖແລງວ່າພວກເຮົາຄວບຄຸມການກະທຳນຳກັນ. ການທຳທ່າຖແລງຢ່າງນັ້ນບໍ່ຊ່ວຍຄົນໃດຄົນນຶ່ງໄດ້, ບໍ່ມີປະໂຫຍດສຳລັບພວກເຮົາເອງ. ແນ່ນອນພວກເຮົາທໍຣະມານ, ແຕ່ວ່າພວກເຮົາກໍພົບຄວາມເລົ່າໂລມໃນພຣະຄຣິດ, ແລະພວກເຮົາທັງເອົາໃຫ້ແລະໄດ້ຮັບຄວາມເລົ່າໂລມ ໂດຍຜ່ານໄພພິນຂອງພຣະຄຣິດຜູ້ທີ່ໄດ້ອິດທິນຕໍ່ເຫດການຕ່າງໆ ທີ່ຄ້າຍຄືກັນ. ອັນນີ້ລວມທັງສອງຢ່າງຄືສິດພິເສດແລະໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຂອງຄວາມຮັກຊຶ່ງເປັນສະມາຊິກໃນຈຸດຍິນທີ່ດີໃນຣາຊອາຈັກອັນມະຫັສຈັນຂອງພຣະເຈົ້າ.

ດົນປານໃດແລ້ວ ທີ່ທ່ານໄດ້ມີໂອກາດເລົ່າໂລມຄົນອື່ນ?

**ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ**

ພຣະເຈົ້າປະສົງຈະໃຊ້ທ່ານໃຫ້ແບ່ງປັນຄວາມເລົ່າໂລມຂອງພຣະອົງກັບຄົນອື່ນໆ. ສເນີໃຫ້ເຮັດຕາມຄຳແນະນຳຕ່າງໆ ເພື່ອຈະເຄື່ອນຍ້າຍໄປທິດທາງນັ້ນສຳລັບອາທິດນີ້:

- **ທ່ອງຈຳພຣະຄຳຢາໂກໂບ 1:2-4.** ອະທິຖານຜ່ານພຣະຄຳພີວັກນີ້ ເທື່ອໜ້າທາກທ່ານປະສົບກັບຄວາມທຸກທໍຣະມານແລະຄວາມເຈັບປວດ.
- **ອະທິຖານ.** ອະທິຖານເພື່ອຄຣິສຕະຈັກທີ່ຖືກຂົ່ມເຫັງໃນໂລກ. ທວງຖາມພຣະເຈົ້າໃຫ້ປົກປັກຮັກສາເຈົ້າສາວຂອງພຣະອົງຄຣິສຕະຈັກ ທວງຖາມພຣະອົງໃຫ້ປ້ອງກັນຄຣິສຕະຈັກແລະເສີມກຳລັງໃຫ້ດ້ວຍ. ທວງຖາມພຣະເຈົ້າເພື່ອຊົງສຳແດງຕໍ່ທ່ານ ວ່າທ່ານຈະສາມາດແບ່ງປັນໃນການທໍຣະມານຂອງການກົດຂີ່ຂົ່ມເຫັງ ເພື່ອວ່າທ່ານຈະສາມາດແບ່ງປັນໃນຄວາມເລົ່າໂລມແກ່ເຂົາເຈົ້າເຊັ່ນກັນ.
- **ສືບຕໍ່ພົວພັນ.** ເທື່ອໜ້າຖ້າເພື່ອນ, ສະມາຊິກຄອບຄົວ, ເພື່ອນບ້ານ, ເພື່ອນຮ່ວມງານ, ຫຼືຄົນທີ່ທ່ານຮັກປ່ວຍໄຂ້ຫຼືມີຄວາມເຈັບປວດ, ໂທຫາເຂົາເຈົ້າ. ເລີ່ມຕົ້ນອະທິຖານກັບຜູ້ທີ່ກຳລັງຕໍ່ສູ້, ແທນທີ່ຈະອະທິຖານເພື່ອເຂົາເຈົ້າ. ຮັບຟັງເຂົາເຈົ້າແລະຮັກເຂົາເຈົ້າ.

ຄວາມເລົ່າໂລມຂອງພຣະຄຣິດ ແລະຄວາມເລົ່າໂລມຂອງຄົນອື່ນໆດຶກວ່າການເລົ່າໂລມຂອງອາຫານ. ແລະດຶກວ່າກະແລ້ມເຢັນໆ. ທ່ານຈະຍາດເອົາໂອກາດຈາກຂອງຂວັນອັນປະເສີດນີ້ບໍ່?

**ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ [www.lsb.org](http://www.lsb.org) ແປໂດຍ PA**